

ISSN1674-926X

CN51-1723/R

中药与临床

ZHONG YAO YU LIN CHUANG

主管单位：四川省教育厅 主办单位：成都中医药大学

2012

Vol. 3 (总第012期)

PHARMACY AND CLINICS OF CHINESE MATERIA MEDICA

配砵合求



ISSN 1674-926X



万方数据

双月刊 2010年创刊

中药与临床

双月刊

2010年创刊

第3卷第2期 总第12期

2012年3月25日出版

目次

【名家论坛】

试论中药注射剂“品质制性用”的研究模式 彭成 (1)

【研究论著】

品种品质

中药连作障碍防治的微生态研究模式探讨 严铸云,王海,何彪,等 (5)

不同浸种处理对决明子发芽率的影响 冯文莉,蔡晓虹,马瑜 (10)

产红色素的三角叶黄连内生真菌发酵条件的优化 马庆,马云桐,谭友莉,等 (12)

苏合香和安息香有效部位GC-MS成分分析 彭颖,夏厚林,王建,等 (15)

紫外-可见分光光度法测定细毡毛忍冬中总黄酮的含量 郑光雅,马逾英,翟萌,等 (18)

枳实、枳壳挥发油成分比较研究 施学骄,张杰红,韦正,等 (21)

枳实、枳壳挥发油化学成分及抑菌活性的比较研究 施学骄,张杰红,樊丹青,等 (25)

炮制制剂

薄荷煮散颗粒制备工艺研究 李文婷,傅超美,李博 (28)

氢化物发生原子荧光光谱法测定龙骨中的硒 黄玉慧,郭力 (32)

不同加工方法对川明参多糖及欧前胡素含量的影响 雷晓莉,张梅 (34)

炒焦“火候”指标优选评价焦槟榔炮制工艺 艾莉,黎江华,黄永亮,等 (36)

药理毒理

柠檬总提取物对正常大鼠及SHR血压、血脂影响的实验研究 李军晖,刘晓帅,王果,等 (39)

熏硫对白芷提取物急性毒性的影响 郑光雅,马逾英,卢晓琳,等 (43)

临床中药

甘草在调和药效中的应用:甘草“调和”实质探析之二 杨柏灿,潘颖宜 (45)

桂枝配葛根“解肌”之浅析 贾玉梅,吴韵文,王君明 (48)

浅谈中药配伍减毒及现代研究 宋美珍,俞捷,包·照日格图 (51)

【教学科研】

中药药理实验教学改革的探索 龚梦鹃,王晖,胡旭光,等 (54)

【综述进展】

中药注射剂不良反应及再评价概述 李子轩,韦娜,曹定知,等 (56)

中药青果在现代美容领域的研究进展 廖婉,游宇,张臻,等 (60)

蛇床子有效组分透皮吸收研究进展 刘明平,吴庆光,姚海燕 (63)

【旧籍新刊】

药物出产辨(十二) 陈仁山(原著),蒋森,陈思敏,梁飞(整理) (封三)

【期刊基本参数】CN51-1723/R*2010*b*16*64zh*P*¥8.00*20*2012-02

英文审校:李芸霞

万方数据

PHARMACY AND CLINICS OF CHINESE MATERIA MEDICA

Bimonthly Started in 2010 Volume 3, Number 2 Mar. 25, 2012

CONTENTS IN BRIEF

- Discussion on the study mode of traditional Chinese medicine injection PENG Cheng (1)
- Study on controlling measurement for continuous cropping obstacle in Traditional Chinese Medicinal plants by micro-ecological research model YAN Zhu-yun, WANG Hai, HE Biao, et al. (5)
- Effect of different soaking treatments on seed germination rate of *Cassia obtusi folia* L.
..... FENG Wen-li, CAI Xiao-hong, MA Yu (10)
- Optimizing of fermentation condition of the endophytic fungi in *Coptis deltoidea* C.Y.Cheng et Hsiao which produces red pigment..... MA Qing, MA Yun-tong, TAN You-li, et al. (12)
- Analysis of active fractions of *Styrax* and *Benzoinum* by GC – MS
..... PENG Ying, XIA Hou-lin, WANG Jian, et al. (15)
- Determination of the total flavonoids in *Lonicera similes* Hemsl. by UV-Vis spectrophotometry
..... ZHENG Guang-ya, MA Yu-ying, ZHAI Meng, et al. (18)
- Comparative studies on chemical composition of essential oil from *Aurantii Fructus Immaturus* and *Aurantii Fructus*
..... SHI Xue-jiao, ZHANG Jie-hong, WEI Zheng, et al. (21)
- Comparative studies on chemical composition and antibacterial activity of essential oil from *Aurantii Fructus Immaturus* and *Aurantii Fructus* SHI Xue-jiao, ZHANG Jie-hong, FAN Dan-qing, et al. (25)
- Modern preparation technology of *Mentha haplocalyx* decoction pieces LI Wen-ting, FU Chao-mei, LI Bo (28)
- Determination of Selenium in *Os Draconis* by hydride generation atomic fluorescence spectrometry
..... HUANG Yu-hui, GUO Li (32)
- Study on the impact of different processing methods on the polysaccharide content and peulustrin content in *Chuanmingshen* LEI Xiao-li, ZHANG Mei (34)
- Study on the optimization of processing technology of scorched areca seed using Chaojiao "huohou" as index
..... AI Li, LI Jiang-hua, HUANG Yong-liang, et al. (36)
- Study on the effect of Lemon extract on blood pressure and blood lipids in normal rats and spontaneously hypertensive rat (SHR) LI Jun-hui, LIU xiao-shuai, WANG Guo, et al. (39)
- Effect of sulfuring on the acute toxicity of the angelica extract
..... ZHENG Guang-ya, MA Yu-ying, LU Xiao-lin, et al. (43)
- The action and application of liquorice in the field of harmonizing the different formulas ----- Analysis of liquorice's harmonizing function part II YANG Bo-can, PAN Ying-yi (45)
- Discussion of the "Jieji" effect by the compatibility of *Cassia* twig with *pueraria*
..... JIA Yu-mei, WU Yun-wen, WANG Jun-ming (48)
- Compatibility of Traditional Chinese Medicine to reduce the toxicity and modern research progress
..... SONG Mei-zhen, YU Jie, BAO Zhaorigetu (51)
- Exploration on the experimental teaching reform of Pharmacology of Chinese materia medica
..... GONG Meng-juan, WANG Hui, HU Xu-guang, et al. (54)
- The adverse reaction and safety re-evaluation of Traditional Chinese Medicine injection
..... LI Zi-ke, WEI Na, CAO Ding-zhi, et al. (56)
- The prospects of *Canarii Fructus* in the field of modern cosmetology
..... LIAO Wan, YOU Yu, ZHANG Zhen, et al. (60)
- The progress on the transdermal absorption of effective components of *Cnidii Fructus*
..... LIU Ming-ping, WU Qing-guang, YAO Hai-yan (63)